
Bosna i Hercegovina
Ministarstvo sigurnosti b EocHa N XepuerosNHa

MaNucrapcreo 6e:6jeaHocru

Broj :01 -6-04-6-4978-
Datum: 07.08.2019.go t

/19
ine
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FEDERACIJA BOSNE I HBIICEGOVINE
PARLAMENT FEDERACIJE
DOM NARODA
n/r Sekretara

1 rr ilq- 2019

Predmet: Odgovor na delegatsko pitanje i Inicijativu. dostavlja se,-

Veza: Akt Doma naroda Pallamenta Federacije BIH broj:0512-02-144119 od
24.07.2019. godine

U prilogu akta. upu6ujemo Vam povrat delegatskog pitanja i Inicijative
JASMINA DUVNJAKA, delegata u Domu naroda Parlamenta Federacije BiH'
koja su postavljena u obliku transkripta, na 2. sjednici Doma naroda Parlamenta

Federacije BiH, odrZanoj 18.07.2019. godine, iz razloga sto se iz dostavljenog
transkripta ne mogu jasno precizirati pitanja koja se odnose na Ministarstvo sigumosti
BiH. Sva delegatska iti poslanidka pitanja moraju biti tadno i jasno formulisana i
postavljena.
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BOSNIA AND HERZEGOVINA
FEDERATION OF BOSNIA AND HERZEGOVINA

PARLIAMENT OF THE FEDERATION
HOUSE OF PEOPLE

Secr€tary

Broi. O5l2-02-144119
Sar 4ev o,24. 07 .20 1 9. god ine

I'iIINISTARSWO ZA LJUDSKA PRAVA I IZBJEGLICE
n/r Semihe Borovac, ministrice

MINISTARSTVO SIGURNOSTI BOSNE I HERCEGOVINE
n/r Dragana Mekti6a, ministra

MINISTARTVO UNUTRASNJIH POSLOVA REPUBLIKE SRP
n/r Dragana Luka6a, ministara

VLADA FEDERACIJE BOSNE I HERCEGOVINE
n/r Edite Kalajdii6, sekretara

FEDERALNO MINISTARSWO PRAVDE
n/r Mate Jozi6a, ministra
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FEDERALNo MrNrsrRASVo uruurRlSH.ltx PosLov
n/r Aljo5e e ampare, ministra

PREDMET: Delegatska pitanja i lnicijativa

Na 2.s.jednici Doma naroda Parlamenta Federacije Bosne i Hercegovine
odrZanoj 18.07.2019.godine, delegat Jasmin Duvniak postavio je dva delegatska
pitanja i pokrenuo inicijativu.

U prilogu Vam dostavljam, radi koriStenja, izvod iz neautoriziranog
magnetofonskog snimka sjednice Doma naroda u kome su sadrZana delegatska
pitanja i inicijativa.

Molim da odgovore na delegatska pitanja i inicijativu dostavite Domu naroda
Parlamenta Federacije Bosne i Hercegovine.
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.. plina, medutim, ono sto mene interesira, a misrim i mnogo rjudi koji prate ovaj rad je
!..!1r", na manire koji su svojstveni ovom na5em am-bilentu foli vtaaa ,piluo n"ovrm prostora interesira me na koji nacin Vlada FB|H vodi aktivnostl sinnroniiiranlu
aktivnosti oko izgradnje ovog alternativnog toga iz prostog razlogasto se mo2e desitiHrvatska ili obratno BiH zakaze u datomlreru-rtku'i budJse iz iednog sm,leii-pravio
samo a .drugi bude stajao interesira me da ri se vode u tom smisru irelovori i
razgovori i da li su se dobile bile bilo kakve garancije vezano za to jer irgr;oiti ,,jedne strane samo infrastrukturu je surudo, a n6 raditi'sa druge strane istovrimlno iti
sihronizovano a dat je rok koliko sam vidio 23 godine sto jJpoprilidno sto se mene
tide vrlo optimistidan rok a u meduvremenu iem6 mo6i oo l6ano Betri nareanelooine
Zivjeti u atmosferi mo2da moguii poskuprjenja prina itd., sto je svojevrsni pritLit in,
potro5aie.. Drugo moje pitanje odnosi se na izgradnju Broka 7,'rE r u)ra, i , to,
smislu me interesira budu6i da se ve6 pojavila informacija kako su neka pravna lica ili
osobe dobili radove, pripremne radove tog Bloka, prije nego sto suglasnost za tako
nesto dobijena na Predstavnidkom domu i Domu naroda. oi li je to tidno ida li Vlada
moze preispitati tu mogucnost ida li se evo ve6 podelo sa manipulacijama radeei taj
vrlo strateski rekao bih projekat dakle, da li ima takvih osoba pravnih lica koja su
dobila te mogucnosti da izvr5e pripremne radove. Hvala vam.

TOMISLAV MARTINOVIC:

izvolite
Hvala vama. Predsjednik Kluba boSnjadkog naroda gospodin Jasmin Duvnjak

JASMIN DUVNJAK:
Bosno i Hercegovino, neka Zivi na6a domovina BiH. Sve vas srdacno

pozdravljam, poStovani predsjedavajudi, zamjenice, kolege, delegati, clanovi Vlade,
predstanici medija i gosti. Ja imam nekoliko pitanja ijednu lnicijativu, lnicijativa je
vezana za uskladivanje Pravilnika u uslovima koje moraju ispunjavati bolnice za
dodjelu naziva univerzitetska bolnica, sa odredbama zakona o zdravstvenoj zastiti,
kratko cu pojasniti. Po odredbama novog Zakona o zravstvenoj zastiti u FB|H u FBiH
univerzitetske bolnice osim klinickih zdravstvenih ustanova mogu da budu iop6e
specijalne i kantonalne bolnice. Kantonalna bolnica u Zenici je shodno odredbama
ovog Zakona pokrenula aktivnosti i procedure vezano za dobivanje statusa
univerzitetske kantonalne bolnice dakle, vrlo bitna distinkcija ne UKC jer za to
naZalost ne postoje mnoge pretpostavke kada je u pitanju konkretno zenica i Zenilka
bolnica, ali postoje pretpostavke da ZKB dobije rejting, status i poziciju univerzitetske
kantonalne bolnice sto ce biti veoma vazno za dalji razvoj ove bolnice ovog
zdravstvenog centra i naravno posluzit ce kao nastavno naucna baza za oval
edukaciju odnosno za medicinski fakultet. shodno dakle, ovom Zakonu pravilnik kao
podzakonski akt nije usladen sa ovim on nazalost ne onemogucava takvu jednu
pretvorbu i ja o6ekujem da najskorije vrijeme, znam da je Vlada poduzela neke
aktivnosti ali tra2im i odekujem da se te aktivnosti intenziviraju ida se harmonizira
ovaj Pravilnik sa Zakonom o zdravstvenoj zastiti u FBiH da bi se mogle stvoriti
pretpostavke da kantonalna bolnica bude univerzitetska kantonalna bolnica. To je
pod jedan lnicijativa. Pitanja su sljedeia, pa pitanje koje postavljam nadleZnim
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ministarstvu, MUP-a FBiH, RS te Ministarstuo sigurnosti BiH i drugim nadleznim
institucijama vezano je za probrem migrantske krize vi znate oI je to leanosigurnosno i humanitarno pitanje odigredno kad je u BiH i proru.r"ino poiitieto
pitanje, pa ako hoiete i civilizacijsko pitanje. Migranti dolaze odakle, dolaze,'p.trru
granice, i prolaze kroz Tursku, Bugarsku kroz Grdku, kroz Srbiju, uspijevaju da
nekako probiju i granice orbanove Madarske, ulaze u EU ili su ulazili u'Eu irro.
Hrvatsku, zaiobilaze ili prelaze prepreke bodljikave zice slovenije ulaze u BiH u
posljednje vrijeme masovno ali ne mogu da produ barijere koje niiu bodljikave zice
ali koje su odigledno mnogo ja6e, mnogo stamenije zilavije-i postojanije a to su
unutrasnji adminstrativne granice dr2ave BiH. Mislim, dakle, na entitetsku
metluentitetsku liniju razgranidenja to nisu granice prije svega zelim da ne govorim o
kategoriji granica, nego meduentitetskoj liniji razgranidenja, pa me zanimi evo sto
nadleZne institucije i entitetski ministarstva posebno resorno drZavno ministarstvo
sigurnosti druge nadlezne institucije dine na tome da kretanje pozicioniranje i

zbrinjavanje Sto je nasa ljudska civilizacijska obaveza migranata ne ulazim ja u neke
druge aspekte za koje postoje nadlezne obavjestajne i ostale institucije koje trebaju
da se bave sigurnosnim aspektima pojedinih lica itd., govorim generalno o problemu
na2alost migranata ionih koji su zbog svojih zivotnih nedaia socijalnih problema ili
nekih drugih problema dosli u situaciju da idu trbuhom za kruhom ili pod neki drugi
nadin traZe neku svoju bolju bududnost sigurniju buducnost ne u Bosni samo, ne u
zemljama Balkana nego generalno na zapadu i EU, mene zanima dakle, da li je
moguce da politi6ka mod predsjedavajuce predsjedniitva BiH, gospodina Mllorada
Dodika injegove politidke odluke da on usmjerava ida ne 2eli uopce da vidi migrante
na dijelu teritorije BiH koji se zove entit RS, dali su jade dakle, od svih tih silnih
granica betonskih stubova ograda ne znam kake postavlja Slovenija, Madarska i

neke druge. Da li se mi moZemo jedni drugima pogledati u odi i kazati da li smo mi
dakle, danas pristali na jedan aparthejd na jednu diskriminaciju da smo svi zajedno
kao ljudi pali na ispitu i da dozovoljavamo uopce da neko to je jedno civilizacijsko
pitanje zbrinjavanje humanitarno prije svega pitanje kaZe, nemoj da se neko na5ali
da na teritoriji entiteta RS stacionira ijednog migranta ili ne znam da bude neki
centar. Zato imamo problem u USK-a, zato imamo problem gore okoline Bihaca gdje
su ljudi zabrinuti gdje su ih lokalne vlasti ikantonalne vlasti u situaciji da nemaju te
dovoljne resurse za organizaciju prijama i ta jednostavno disperzija migranata kad
gledamo cijelu BiH nije poSteno i pravedno rasporedeno. Dakle, pitam ovdje prije
svega ministra sigurnosti, a i ostale nadle2ne da li zaista smo ovaj se predali da li
smo pokleli pred nekim ultimatumom ili vec 6ijom politidkom voljom da ovo jedno
civilizacijsko i prije svega i humanitarno pitanje, a naZalost pojavljuje se ikao
sigurnosno pitanje tretiramo na jedan nehuman neljudski i necivilizacijski nadin da su
nam granice unutar BiH koje ne postoje mnogo odigledno ja6e dublje ovaj naZalost
nego evo neke prepreke koje su fizidke i koje neke zemlje EU ovaj rade dien da bi
sprijedile ve6i priliv migranata. Ja odekujem da se ovdje napravi ve6a kordinacija
pogotovo ito smo svi zajedno informisani ovih dana da je Evropska komisija daje
punu podr5ku iprojektima izbrinjavanju itd., ali bogami treba ukljuditi sve dijelove BiH
ravnomjerno posebno oba eniteta, ne samo da teret bude na Federaciji odnosno ne
samo teret na na5oj Krajini odnosno USK-a. I imam jo5 jedno pitanje predsjedavajuii,
danas 18., jula tadno se navr5ava 18., jula 5 godina od usvajanja dopuna Krivicnog
Zakona FBiH. Tada sam bio 2014., zastupnik u Zastupni6kom domu Parlamenta
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FB,H' is ponosom mogu kazati da ne budem ne skroman da sam bio predragaddopuna Krividnog Zakona FBiH u stavu s., efana ios., go1" je predt;ze;;iiriu aog,tada usvojeno zahvariujem se taoasnl# a'l saaasnlem predsjedavaju6emMartinovi6u koji je dao po'orsku i trd;;"J;#;;ziiu ona doma parramenta koji su daripodrsku da imamo odredbu kojom se t,; ;rdi; Jnul, u krivicno pravnom sistemureguartivi FB.H kaznom zatvoia od 3 mjeseci oo tri gooime ka,njava svako javnonegiranje.i poricanje oenocld,a,. zloeina [rotiv ewleenosti i svih drugih ratnih zlodinapresudenih pred Medunarodnim i domacim .rtouirr. H,t"n" "ri .rnlmalatre,
l::::ll""i.:ncija da je 5 godina taeno oJ ,srlirnl, tog Zakonazanima me daket,prtanje za nadrezne pravosudne institucije u BiH da ii 1u ,i oro, puiioJ, oi iqooina
:-9,I?_d-r-rriova dopuna Krvidnos zar<oira stav s., urir ioj, rilbiiin][i,irrieninpruava na odredena rica po teretu iodredbama iri siri ove ooreooe frivieno-g'irton.da li je dakle biro procesuiranih da ri ;e oiro pooignuiih optu2nica i eventuarno ovih 5godina da li se desira jedan pravosnizna presud"a a 

_1 y9.i sa podinjenjem krivicnogdjela iz dlana 163, stav 5., Krividnog'zii"iz rsiu go;u se kaznom zatvoraqodgl"'.'T od tri mjeseca-do tri godinJ rri"i"r" svako negiranje genocida isvihdrugih ztodina protiv covjeinosti i 
-svih 

orrgih' pi*rounin piauosirlino prJJriuninratnih zlocina, znadi, vrro je bitno da znamJ xririJno pravna regurativa isistem BiHpoznaje detri krividna materijalna i procesna Za.ini OrZavni i dva entitetska i BrdkoDishikt, ne mo2e se kazati da u 
'BiH 

-ne 
po"toir propi" kojim se tretira negiranjegenocida postoji propis, nema ga drLava BiH,' ali ga ima jedan od oitniE' ovalelemenata krividno pravnog sisteha ci;ere aiH,'to je Krivi6ni Zakon FB|H. pa mezanima dakle, da ri je biro ovih prijava optu2nica- p'resuda misrim da je ovo jednocivilizacijsko pitanje drago mi ;e sto s'.no iaai to u!vo1,ri Sto smo politiku izmakti izprvog palna isto smo na ovaj nadin dari jednu podrsku i'miru ipravaiiirttitiligiit"tuzrtava genocida i svih ratnih zroiina bez'ikik",ig pr"i)n"r,, . Zakrajnekda dragi Bog6uva naSu domovinu BiH, zahvaljuje, ." pruO.fti"*juci na vremenu. Hvala.

TOMISLAV MARTINOVIC:
Hvala gospodinu Duvnjaku, rijec ima izaslanik Brodeta

GORAN BROEETA:
Hvala predsjedavajuii, uva2enl predstavnici Vlade, kolegice i kolegepredstavnici medija svima skupa rijep pozdiav. ii uin svole pitanje postavio premijerui ministrici finansija obzirom naoam ie ca .u rri .;"1.t" da sam ja prosri put pokusaoukazati na katastrofarno stanje koje vrada u opeln"r, Drvar, Gramod iBosanoskoGrahovo, gdje smo mi bukvarno.'zapostavtlerii- pJ svim pitanjir. r,ro" iu"oo"o.Federalnih vlasti prema tim opstinama, i 

"i,o 
i.[L.trviro se da tada bio u pravuzadnja raspodjera sredstava ni2im novima ,rr.ii i" iz Vrade reoeracue oi,iornoopstinama i kantonima smo imari za rezurlat o, odstinu Drvar, Gramoe i BosanskoGrahovo opet nisu dobire ni jedne marke iuko-!r, ja tada pokusavao ukazatipremijeru i ministrici finansija da smo zaista u teskom stanlu, i pu ir"o ijrrno it iit".da li u skorije vrijeme ove opstine mogu oeeliviti it ur* poro. iri barem da premijerili ministrica prime nadernike ovih opslina te oa im orri najborje prunu., prJoi"i.',. ,ukojima se susreiu rokarni bud2eti a iime svi graoani koji su korisr.rici Budzeta u
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